

月度工作简报

2023 年第 12期

Shanghai Foreign Investment Association Vol. 12, 2023

MONTHLY REPORT

上海市外商投资协会召开第九届理事会第二次会议

12月8日,上海市外商投资协会第九届理事会第二次会议在徐汇区好望角大饭店召开。本次会议由轮值会长、玫琳凯(上海)管理咨询有限公司副总裁张晶主持。理事会以举手表决的方式,审议通过了《关于成立上海市外商投资协会决策专家委员会及聘请首批专家的议案》《关于修订上海市外商投资协会分支机构管理办法的议案》《关于上海市外商投资协会秘书处人事调整的议案》3项议案。

吕建中、陈振民、朱铭岳、洪万康、冯建妹受聘担任决策专家委员会首批专家,吕建中担任上海市外商投资协会决策专家委员会主席。协会会长黄峰向上海市外商投资协会决策专家委员会首批专家颁发了聘书。经本次理事会表决通过,聘任黄亚男为上海市外商投资协会副秘书长、中小企业服务部主任(兼)。

协会会长黄峰、监事长李韧密分别向2022年度为协会做出突出贡献的上海罗氏制药有限公司、安利(中国)日用品有限公司上海分公司、如新(中国)日用保健品有限公司、赢创(上海)投资管理有限公司、艾尔建信息咨询(上海)有限公司、勃林格殷格翰(中国)投资有限公司6家企业颁发了特别贡献奖。(图1-4)







图3 图4

协会推荐4家会员企业外籍高管获颁2023年上海市"白玉兰纪念奖"

12月3日,2023年上海市"白玉兰纪念奖"颁授仪式在沪举行,来自亚美尼亚、澳大利亚、巴西、加拿大、法国、德国、意大利、日本、韩国、荷兰、罗马尼亚、新加坡、瑞典、英国、美国等15个国家的50位杰出外籍人士获此殊荣。上海市人民政府外事办公室主任孔福安出席并讲话,市外商投资协会会长黄峰受邀出席并向获奖者颁发了奖章和证书。50名获奖者中,上海江崎格力高食品有限公司副董事长兼总经理加藤巧(日本籍),原博枫资产管理公司董事合伙人、中国区负责人司徒默(加拿大籍),亚萨合莱(中国)投资有限公司集团全球执行副总裁、大中华区和东南亚区总裁马丁(英国籍),丸红株式会社执行董事中国总代表、丸红(中国)有限公司董事长兼总经理筱田聪夫(日本籍)由协会推荐上报。上海市外商投资协会从2002年开始参加"白玉兰奖"的推荐和评审工作,通过协会上报并获奖的外籍人士已达125名。(图5-6)





图5

上海市、区外商投资(企业)协会联席会议举行

12月15日,2023年上海市、区外商投资(企业)协会联席会议在虹口举行。会议由上海市外商投资协会、虹口区外商投资企业协会共同主办,浦东新区、静安区、徐汇区、普陀区、杨浦区、闵行区、嘉定区、金山区、松江区、青浦区、奉贤区、崇明区外商投资(企业)协会参会,虹口区商务委副主任朱晓忆、宝山区商务委副主任饶宇循等领导出席。会议由上海市虹口区外商投资企业协会秘书长姚静莉主持。

虹口区商务委副主任朱晓忆首先对出席本次会议的各区商务委、协会代表致以欢迎。虹口区外商投资企业协会会长、崇邦集团高级董事总经理梁美芬感谢了市、区政府部门和外商投资(企业)协会对虹口区外商投资企业协会的支持。各区外商投资企业协会回顾了各自2023年度的工作情况,围绕2024年如何进一步加强协会间的务实合作,构建服务外企高效机制等话题展开了深入探讨。

黄峰会长听取了各区外商投资企业协会的发言分享,回顾了协会间交流协作情况,呼吁各协会间应加强交流、整合资源、共话发展,寻求务实合作的交点,探索建成更大范围、更广领域的长效合作机制。(图7)

"政策每月速递"第二期举办

12月27日上午,由上海市商务委员会、上海市外商投资协会主办的上海市外资企业"政策每月速递"(第二期)在上海市外商投资协会举行。围绕本市生物医药、技术改造、工业上楼等政策邀请上海市经济信息化委员会生物医药处、投资处、园区处的相关负责人对政策进行解读。外资企业代表约100人参会。市商务委外国投资管理处处长陈昊主持。(图8)





图7 图8

协会动态

12月5日

范红秘书长参加中国外商投资企业协会六届三次理事会系列活动。

12月10日

黄峰会长参加第二十届上海知识产权国际论坛开幕式。

12月16日

黄峰会长参加上海人大代表论坛,围绕优化涉外营商环境,保护外商投资企业合法权益发表 主旨演讲。(图9-10)





图9 图10

12月21日

范红秘书长参加会员企业赛诺菲消费者健康"社区关爱、健康在握"公益捐赠活动。

12月22日

范红秘书长参加会员企业博枫资产管理"上海五角场博邻行政公寓"开业活动。

会员走访及接待

12月11日,宝洁全球政府事务资深总监Sean Mulvaney一行来访协会,黄峰会长接待。

走访企业名单(15家):

参天投资(中国)有限公司 日东电工(上海松江)有限公司 矢崎(中国)投资有限公司 华域皮尔博格有色零部件(上海)有限公司 碧然德净水系统(上海)有限公司 维京悠旅邮轮(上海)有限公司 中国国际金融股份有限公司 富士胶片融资租赁(上海)有限公司 库克(中国)医疗贸易有限公司 和记黄埔医药(上海)有限公司 西卡汽车(上海)有限公司 大昌洋行(上海)有限公司 康宝莱(上海)管理有限公司 科勒(中国)投资有限公司 上海姜根企业管理有限公司 12月协会共举办8场活动。本年度累计举办了135场活动。

数据资源入表和数据资产价值评估系列政策讲座

12月1日,为帮助企业更好了解数据资产化政策及做好相关会计处理,上海市外商投资协会于举办数据资源入表和数据资产价值评估系列政策讲座。本次讲座邀请了德勤中国数据资产化服务合伙人何铮先生和审计及鉴证专业技术部合伙人任铮女士解读相关政策,来自外资企业的30多位财务相关人员参加讲座。任铮女士和何铮先生分别对财会〔2023〕11号《企业数据资源相关会计处理暂行规定》和中评协〔2023〕17号《数据资产评估指导意见》作详细解读,就企业相关财务实务分享了典型案例。在最后的互动环节两位专家回答了参会者有关数据资源入表的相关问题。(图11)

绿色低碳发展分会: 《碳排放权交易政策宣讲会》举办

12月5日,由上海市外商投资协会绿色低碳发展分会主办,巴斯夫支持的外商投资企业 双碳能力建设系列大讲堂(第二期)《碳排放权交易政策宣讲会》在协会大会议厅举行。本次活动邀请到上海环境能源交易所副总经理陆冰清、上海市经济信息中心绿色发展研究中心主任刘佳进行授课,来自外商投资企业的50余名代表参会。本次会议由绿色低碳发展分会秘书长、巴斯夫中国政府事务资深总监蒋永勇主持。

汽车分会: 第十四届中外友人水墨画交流展

12月10日,由上海市外商投资协会汽车分会主办,弘虹艺术机构承办,马利美术馆协办的"第十四届中外友人水墨画交流展"开幕。上海市外商投资协会会长黄峰先生,上海市美术家协会顾问,中国国家画院研究员张培成先生,上汽集团原副总裁,汽车分会原常务副会长朱根林先生,汽车分会轮值会长周祺先生,以及"外籍专家太太绘画班"的全体学员和水墨画爱好者一百多人出席了开幕式。开幕式上,上海市外商投资协会会长黄峰和上海市美术家协会顾问张培成为绘画班日籍学员大西妃文和捷克籍学员露喜颁发2023年度优秀学员奖。(图12)





图11 图12

汽车分会:《创优营商环境,提速外企发展—CCC免办管理措施政策解读》讲座

12月14日,上海市外商投资协会汽车分会举办了《创优营商环境,提速外企发展—CCC 免办管理措施政策解读》讲座。本次讲座邀请到浦东新区市场管理监督局质量处副处长 张海峰对CCC免办管理措施政策进行深度解读,帮助外商投资企业更好地理解并遵循 CCC免办管理措施。来自保时捷、法拉利、通用、博世、大陆、麦格纳等的三十余位企 业代表参会。(图13)

《以案说法——企业知识产权保护和风险防范》讲座

12月20日,上海市外商投资协会举办《以案说法——企业知识产权保护和风险防范》讲座,邀请上海知识产权法院凌崧法官工作室从司法实务角度为参会企业进行讲解。50余名企业代表线下参加此次活动。讲座上,凌崧法官分析了著作权、商标、专利以及不正当竞争纠纷典型案例,总结企业在知识产权创造、保护、管理中的常见问题并提出相关建议。在问答环节,凌崧法官工作室成员孟晓非与凌崧法官共同回应了企业关于商品通用名称、企业字号、撕码销售等问题,讲座现场气氛热烈。(图14)





图13 图14

12月活动回顾:

	时间	主题
会议	12月8日	第九届理事会2023年度第三次轮值会长会议
	12月8日	上海市外商投资协会第九届理事会第二次会议
	12月15日	市区外商投资(企业)协会联席会议
MPI	12月14日	宏观政策洞察:中美领导人旧金山峰会以后的中美关系
讲座	12月1日	数据资源入表和数据资产价值评估系列政策解读
活动	12月8日	外资企业在临港社群:滴水湖年度新兴金融大会离岸贸易与
		金融专题活动

	时间	主题
分会活动	12月5日	绿色低碳发展分会:碳排放权交易政策宣讲会
	12月14日	汽车分会: 创优营商环境, 提速外企发展: CCC免办管理措
		施政策解读

新会员

12月新入会企业14家,本年度累计新入会企业108家。

北京雅展展览服务有限公司

雅式集团于1978年在香港成立,是亚太区内充满活力、与时并进的商贸集团。多年来数以 干万计的参展商、广告商、买家和终端用户享用了雅式各种贯穿展会期间,以及展前、展后 的专业服务,并尽用其拥有大量不同行业数据库的优势协助客户业务拓展。集团旗下的展览 公司是香港最早进入国内办展览的一家公司,现已被业界公认为亚洲最具创新性和以结果为 导向的展览业先锋。雅式每年举办近20场展览会,吸引来自全球超过150多个国家及地区、 数以十万计的中外专业观众,雅式所具备的实力充分满足中外买家和参展商的多元化需求。

上海象印家用电器有限公司

象印有限公司ZOJIRUSHICORPORATION于1918年在日本大阪创业,2023年已经迎来105周年诞辰。象印以电饭煲为主打产品,以热水瓶以及不锈钢保温瓶为代表,在日本主导并引领着日常生活。在美国、欧洲、中国台湾地区以及东南亚地区,产品的品质和功能性等方面均获得很高的评价。2003年成立了上海象印家用电器有限公司,为了给中国消费者提供高品质美味生活,象印致力于产品的推广,正在不断深耕中国市场,与各位共同努力,为创造出充满喜悦的每一天而不懈挑战。

上海卡卡玩具有限公司

上海卡卡玩具有限公司创立于2006年,现已发展成为一家集设计开发,生产制造,销售服务,文化创意,教育研究为一体的享誉全球的高端玩具企业。公司恪守"为教育创新,为健康护航"的使命,坚持将人性化,信息化,自动化等先进元素注入教育产品领域,实践"快乐全球共享"的理念。经过多年的努力发展的卡卡玩具,始终坚持把科技融入公司,融入产品,融入每一个细节。坚持制度创新,管理创新和技术创新相结合,有效地推进持续发展。卡卡玩具将一如既往地朝着创新之路走下去,通过各部门不断改进和努力,使公司的产品,管理水平,经济效益和综合素质得到卓有成效的提升。公司的产品畅销北美,欧洲,中东,东南亚,澳洲,东亚等100多个国家和形成了内外贸并举,开创高端市场的营销格局。先后通过了IS09001国际质量认证体系,欧盟CE认证。

多玛凯拔 (上海) 管理有限公司

多玛凯拔由两大久负盛名的品牌多玛(Dorma)和凯拔(Kaba)合并而来。作为门控及安防解决方案领域排名世界前三的集团,多玛凯拔遍布130多个国家,拥有约15000名员工和众多的合作伙伴。针对建筑与房间,在智能化高保安门控领域,多玛凯拔能以一站式的采购平台为客户提供广泛的供应,包括产品、解决方案和服务。当人们进入或离开建筑物或房间时,往往会用到多玛凯拔的产品和解决方案。从门解决方案到高保安钥匙系统从客制化的门控系统到灵活的空间解决方案。150多年来,多玛凯拔一直在为建筑和房间开发安全、可信赖的门控解决方案,多玛凯拔坚持创新、以客户为中心,并将"精益求精"定为目标不断地激励自己。

皮尔法伯 (上海) 医疗科技有限公司

皮尔法伯制药(中国)是隶属于法国皮尔法伯集团的全资子公司,总部位于法国南部,是集药妆,制药,消费者健康产品于一身的多元化集团公司。从健康到美丽,是皮尔法伯集团的发展理念。皮尔法伯集团是法国第四大制药集团公司,第二大私人化妆品公司。集团创始人皮尔法伯老先生将一生都奉献给自己热爱的植物研发事业,他一生未婚,终身未娶,2013年临终时将自己的全部财产捐赠给了皮尔法伯基金会。目前皮尔法伯基金会持有集团86%的股份,其余14%由企业员工及公司持股,这样的股权安排,最大限度地保证了皮尔法伯集团运营的独立性及可持续性发展的公益属性。

德谦(上海)化学有限公司

德谦(上海)化学有限公司是海名斯控股在中国的全资子公司,海名斯是一家全球性的特用化学品公司,通过不断创新提升性能。海名斯在全球范围内与客户合作,针对个人护理、涂料、能源以及滑石粉领域提供创新领先技术。海名斯在建筑及工业涂料、胶黏剂、密封胶和油墨等方面,提供各种流变助剂和特用助剂。通过与客户的密切合作,海名斯为水性,溶剂型和无溶剂型体系开发创新解决方案,提升客户产品的外观,触感和稳定性。利用海名斯的先进技术,通过流变助剂、润湿分散剂、消泡剂、蜡和平滑剂、附着增进剂和其它功能性助剂来满足客户的性能需求。海名斯的品牌,如BENTONE®,BENGEL®,RHEOLATE®,THIXATROL®,THIXCIN®,M-P-A®,DeuRheo,NALZIN®,Defom,Levelol,Levaslip,Adherant,DAPRO®,Disponer,NUOSPERSE®和Hypomer等均享誉全球。随着产品需求不断升级,海名斯将利用在高性能材料方面的专业知识,持续关注提升客户的产品性能,并将新技术引入海名斯的市场。

卡哥特科工业 (中国) 有限公司

卡哥特科工业(中国)有限公司成立于2005年1月7日,坐落在上海浦东新区临港重装备产业区。由卡哥特科瑞典有限公司在中国投资成立,是卡哥特科旗下的独资企业。公司占地面积五万平方米,设有多条组装生产线,组装生产Kalmar(卡尔玛)品牌的各类设备,包括

集装箱空箱堆高机、集装箱正面吊、场内低速牵引车等,是卡尔玛在亚洲的组装及技术中心。公司设有生产,质量,产品工程,计划与仓库,物流,采购及供应商开发,人事和财务部门。卡哥特科工业(中国)有限公司已获得ISO45001、ISO14001、ISO9001,AEO认证,并严格按照EN1459、EN1551、DIN45635等欧洲标准进行生产质量的控制。生产正面吊、堆高机所需的核心零部件为原装进口件。生产线的年产能为:正面吊300台,堆高机300台,场内牵引车1000台。建厂至今,公司累计交付产品达15,400多台。凭借不断完善的组装工艺,来自集团研发中心的先进技术以及稳定可靠的质量水准,公司的产品远销世界各个港口,堆场及货运码头。

奥升德功能材料 (上海) 有限公司

奥升德(Ascend)是全球知名的一体化尼龙66树脂生产商,也是高品质塑料、纤维和化学品的全球优质供应商。2009年自奥升德公司在上海成立了销售公司至今,致力于亚太地区各大行业制造商提供量身定制的产品和应用。奥升德打造高性能材料,致力于改善人们的生活品质,点亮更美好的明天。奥升德作为全球知名的大型一体化尼龙66产品系列生产商,总部位于美国休斯顿,在美国、欧洲和中国拥有8座生产基地,生产高品质的塑料、织物、纤维和化学品等。本土业务也在2020年成功收购了位于常熟的一家工程塑料生产基地,在2022年建立了亚洲的研发中心,并在连云港市徐圩新区新建生产基地,生产己二胺和特种化学品,进一步拓展全球布局。迄今,建设已初具规模,地基、储罐等关键基础设施均已完成施工建造。

固特异轮胎管理 (上海) 有限公司

固特异亚太区目前业务遍及亚太地区所有主要市场,在13个国家设有业务经营,和另外11个市场设有经销网点。固特异轮胎主要分为两大市场,分别是替换市场和OE原配市场。固特异汽车轮胎广泛应用于高端轿跑、乘用车、4X4/SUV、轻型卡车、卡客车、农用车、非公路用(OTR)车和航空领域。

亚马逊通技术服务 (北京) 有限公司

亚马逊云科技(AmazonWebServices)是全球云计算的开创者和引领者,提供超过200项全功能的服务,涵盖计算、存储、网络、数据库、数据分析、机器人、机器学习与人工智能、物联网、移动、安全、混合云、虚拟现实与增强现实、媒体,以及应用开发、部署与管理等方面。亚马逊云科技从2013年起进入中国,致力于在中国长期投资和发展。目前中国是全球除美国以外唯一有3个亚马逊云科技区域的国家。2016年9月,由光环新网运营的亚马逊云科技中国(北京)区域正式商用。2017年12月,由西云数据运营的亚马逊云科技中国(宁夏)区域正式上线。2019年4月,亚马逊云科技亚太(香港)区域正式上线。2022年10月,亚马逊云科技在台北启用了本地扩展区。亚马逊云科技还建立了上海人工智能研究院、深圳及台北物联网实验室。亚马逊云科技在国内已经拥有数千个合作伙伴。亚马逊云科技支

持了过万家本地初创企业,并为超过70万人提供了云计算相关技能培训。亚马逊在中国支持的两个可再生能源项目,包括山东的太阳能项目和吉林的风能项目,已正式投入运营。

上海贤晋质安环保科技有限公司

上海贤晋质安环保科技有限公司专注于环境技术管理咨询服务,尽力为企业和政府客户提供解决方案。公司为各级政府及工业园区提供大气、水、碳、土壤及区域环境质量的调查评估、环境改善方案、环境精细化管理、环境风险防控等综合解决方案及技术支撑,推进环境质量改善及社会生态文明建设;致力于企业的全生命周期的环保咨询项目,提供从规划阶段到退役阶段所经过的全过程的环境综合服务,并升级为管家式服务,帮助企业合法合规实现绿色可持续发展,包括企业的环境影响评价,环境应急预案,排污许可证,竣工验收,环保设备以及企业搬迁之后的拆除方案、土壤与地下水污染情况调查等全生命周期环保咨询服务。以社会可持续发展为己任为发展宗旨。

士卓曼 (中国) 投资有限公司

士卓曼集团成立于1954年,总部位于瑞士巴塞尔,全球员工超过10,400人,为100多个国家和地区的患者提供高品质的口腔美学产品和服务。士卓曼于1974年推出首个商用口腔种植体系统,逐步发展成为全球口腔医疗器械行业的领军企业,拥有从种植外科、修复治疗、正畸矫正、生物材料及数字化解决方案的完整产业链条。

奥雅纳工程咨询 (上海) 有限公司

奥雅纳是全球众多知名项目的核心创意力量,横跨建造环境的各个领域和不同行业,项目遍布140多个国家和地区。奥雅纳的设计师、工程师、建筑师、规划师、顾问和技术专家与客户一起致力营建高质量、具影响力的创新项目。自1946年成立以来,奥雅纳一直致力以前沿策略和卓越技术创造社会价值。今天,奥雅纳将建造环境领域的专业知识与新兴技术相结合,以专业所长、多元思维和独立性,探索安全低碳、可持续、具韧性的未来,并使所有人受惠其中,塑造更美好的世界。奥雅纳于1976年在香港设立东亚地区总部,其后陆续在深圳、上海、北京、澳门、广州和台北等地开设分支机构,目前在全国汇聚2,600多名设计、工程、建筑、规划和咨询人才。项目经验横跨建筑、基础设施以及城市设计、规划、管理、咨询的各个领域。奥雅纳受惠于中国建设的进程,同时实现自身的飞速进步。

SHFIA held 2nd meeting of the 9th Board of Directors

On December 8, the second meeting of the 9th Board of Directors of SHFIA was held at Hope Hotel Shanghai in Xuhui District, which was hosted by rotating chair Zhang Jing, VP of Mary Kay China. By a show of hands, the meeting reviewed and adopted three proposals, namely the *Proposal on Establishing the Decision-Making Expert Committee of SHFIA and Appointing the First Experts*, the *Proposal on Revising the SHFIA Measures for Branch Management*, and the *Proposal on the Personnel Adjustment of SHFIA Secretariat*.

Lv Jianzhong, Chen Zhenmin, Zhu Mingyue, Hong Wankang, and Feng Jianmei were appointed as the first experts of SHFIA's decision-making expert committee, with Lv to serve as the chairman of the committee. Huang Feng, Chairman of SHFIA, presented appointment letters to the experts. And the board meeting also voted to appoint Huang Yanan as deputy secretary-general of SHFIA as well as director of the association's SME service division.

Also at the meeting, Chairman Huang Feng presented special contribution awards to six enterprises that made outstanding contributions to SHFIA in 2023, namely Shanghai Roche Pharmaceuticals Co., Ltd., Amway (China) Daily Necessities Co., Ltd. Shanghai Branch, Nu Skin (China) Daily Use & Health Products Co., Ltd., Evonik (Shanghai) Investment Management Co., Ltd., Allergan Information Consulting (Shanghai) Co., Ltd., and Boehringer Ingelheim (China) Investment Co., Ltd. (Photo 1-4)









Photo 3 Photo 4

Foreign executives from 4 SHFIA member enterprises received 2023 Shanghai Magnolia Silver Award

On December 3, the presentation ceremony for the 2023 Shanghai Magnolia Silver Award was held, where 50 outstanding foreign nationals from 15 countries including Armenia, Australia, Brazil, Canada, France, Germany, Italy, Japan, South Korea, Netherlands, Romania, Singapore, Sweden, the UK and the US received the much-coveted honor. Kong Fu'an, Director of the Shanghai Municipal People's Government Foreign Affairs Office, attended the ceremony and delivered a keynote speech, and Huang Feng, Chairman of SHFIA, was invited to present medals and certificates to award recipients.

Among the 50 award recipients, Takumi Kato (Japanese), Vice Chairman and General Manager of Shanghai Ezaki Glico Food Co., Ltd., Stuart Mercier (Canadian), ex-Managing Partner and Head of China Region at Brookfield Asset Management Limited, Martin Poxton (British), Group Global EVP and President of Greater China and Southeast Asia at ASSA ABLOY (China) Investment Co., Ltd., and Toshio Shinoda (Japanese), Executive Officer and Regional CEO for China of Marubeni Corporation and Chairman & General Manager of Marubeni (China) Co., Ltd., were recommended and submitted by SHFIA. Since 2022, the association has been participating in the recommendation and selection of the Shanghai Magnolia Awards, and 125 foreign nationals submitted by the association have become award recipients. (Photo 5-6)





Photo 5 Photo 6

SHFIA co-organized joint meeting for Shanghai's city- and district-level foreign investment associations

On December 15, the 2023 Shanghai Joint Meeting of Municipal- and District-Level Foreign Investment Associations was held in Hongkou District. The meeting was co-organized by SHFIA and the Hongkou District Foreign Investment Association (HDFIA), and attended by representatives from foreign investment associations of Pudong, Jing'an, Xuhui, Putuo, Yangpu, Minhang, Jiading, Jinshan, Songjiang, Qingpu, Fengxian, and Chongming. Hosted by Yao Jingli, Secretary-General of HDFIA, the meeting also saw the presence of officials including Zhu Xiaoyi, Deputy Director of the Hongkou District Commerce Commission, and Rao Yuxun, Deputy Director of the Baoshan District Commerce Commission.

Zhu Xiaoyi, Deputy Director of the Hongkou District Commerce Committee, first welcomed the representatives from various district commerce commissions and foreign investment associations, before Liang Meifen, Chairman of HDFIA and Senior Managing Director of Chongbang Group, thanked the municipal- and district-level government departments and foreign investment associations for their support to her association. And foreign investment associations of each district reviewed their respective work in 2023, and conducted in-depth discussions on topics such

as how to further strengthen inter-association practical cooperation and build an efficient mechanism to serve foreign enterprises in 2024.

Huang Feng, Chairman of SHFIA, listened to the speeches and sharings by the foreign investment associations of each district, reviewed the exchanges and collaborations among the associations, and called on them to strengthen exchanges, integrate resources, share development, seek pragmatic cooperation, and explore the establishment of a larger-scale, more comprehensive long -term cooperation mechanism in a wide range of areas. (Photo 7)

Second session of "Monthly Policy Update" was held to focus on Shanghai's industrial policies

On the morning of December 27, the second session of the "Monthly Policy Update" for foreign enterprises, co-hosted by the Shanghai Municipal Commerce Commission (SMCC) and SHFIA, was held at the association. Focusing on Shanghai's polices in areas including biomedicine, technological transformation, and high-rise workshop buildings, the session invited officials from corresponding divisions under the Shanghai Municipal Commission of Economy and Informatization to offer interpretations. The sessions was hosted by Chen Hao, Director of the Foreign Investment Administration Division of SMCC, and attended by more than 100 representatives from foreign enterprises. (Photo 8)





Photo 7 Photo 8

SHFIA News

December 5

Secretary-General Fan Hong attended activities as part of the 3rd meeting of the 6th board of the China Association of Enterprises with Foreign Investment.

December 10

Chairman Huang Feng was invited to attend the 20th Shanghai International Intellectual Property Forum.

December 16

Chairman Huang Feng attended the Shanghai People's Congress Forum, where he also delivered a keynote speech on the city's foreign investment environment and efforts to safeguard the legitimate rights and interests of foreign enterprises. (Photo 9-10)





Photo 9 Photo 10

December 21

Secretary-General Fan Hong was invited to attend a charitable donation event organized by SHFIA's member enterprise Sanofi.

December 22

Secretary-General Fan Hong was invited to attend the inauguration ceremony of Blinq Residences, long-stay serviced apartments owned by SHFIA's member enterprise Brookfield Asset Management.

Member Enterprises Visited and Received

On December 11, Sean Mulvaney, Senior Director of Global Government Relations & Public Policy at Procter & Gamble, led a delegation to visit SHFIA, where he was received by Chairman Huang Feng.

List of enterprises visited (15 enterprises):

Santen China Investment Co., Ltd.

Nitto Denko (Shanghai Songjiang) Co., Ltd.

Yazaki (China) Investment Co., Ltd.

HASCO KSPG Nonferrous

Components (Shanghai) Co., Ltd.

Brita Water Filtration Systems (Shanghai) Co., Ltd.

Viking Cruises (Shanghai) Co., Ltd.

China International Capital Co., Ltd.

Fujifilm Leasing (Shanghai) Co., Ltd.

Cook (China) Medical Trading Co., Ltd. Hutchison Whampoa Pharmaceutical (Shanghai) Co., Ltd.

Sika Automotive (Shanghai) Co., Ltd. Shanghai Dah Chong Hong Food Industries Co., Ltd.

Herbalife (Shanghai) Management Co., Ltd. Kohler (China) Investment Co., Ltd.

Shanghai Gingerroot Enterprise Management Co., Ltd.

SHFIA Events

In December, SHFIA held 8 events. Throughout 2023, SHFIA has held a total of 135 events.

Policy Seminar on Data Resource Consolidation and Data Asset Valuation

On December 1, to help enterprises better understand data capitalization policies and perform related accounting treatments, SHFIA held a policy seminar on data resource consolidation and data asset valuation. It invited He Zheng and Ren Zheng, both partners from Deloitte China, to interpret relevant policies, and drew more than 30 finance professionals from foreign enterprises. Ren and He made detailed interpretations of the *Interim Provisions on Accounting Treatment Related to Enterprise Data Resources (Ministry of Finance 2023 No.11)* and the *Guiding Opinions on Data Asset Appraisal (China Appraisal Society 2023 No.17)*, and shared relevant financial practices and typical cases for enterprises. In the Q&A session, the two experts answered the participants' questions about data resource consolidation. (Photo 11)

Green & Low-Carbon Development Branch: Seminar on "Carbon Emissions Trading Policy"

On December 5, the Seminar on "Carbon Emissions Trading Policy", organized by SHFIA's Green and Low-Carbon Development Branch and supported by BASF, was held at the association's grand conference hall, as the 2nd event of the Foreign Enterprise Dual-Carbon Capacity-Building Seminar Series. The seminar invited Lu Bingqing, Vice GM of the Shanghai Environment and Energy Exchange, and Liu Jia, Director of the Green Development Research Center of the Shanghai Economic Information Center, to interpret relevant polices for more than 50 representatives from foreign enterprises. The seminar was chaired by Jiang Yongyong, Secretary-General of the Green and Low-Carbon Development Branch and Senior Director of Government Affairs at BASF China.

Automotive Branch: 14th Ink Painting Exchange Exhibition between Chinese and Foreign Friends

On December 10, the "14th Ink Painting Exchange Exhibition between Chinese and Foreign Friends" opened, which was hosted by SHFIA's Automotive Branch, organized by Honghong Art, and supported by the Marie's Art Gallery. Huang Feng, Chairman of SHFIA, Zhang Peicheng, Advisor of the Shanghai Artists Association and Researcher of the China National Academy of Painting, Zhu Genlin, ex-Vice President of SAIC Motor and ex-Executive Chairman of the Automotive Branch, Zhou Qi, Rotating Chair of the Automotive Branch, all students of the "Painting Class for Wives of Foreign Experts" and more than 100 ink painting enthusiasts attended the exhibition's opening ceremony. At the event, Huang Feng and Zhang Peicheng presented the 2023 outstanding student award to recipients from the "Painting Class for Wives of Foreign Experts". (Photo 12)





Photo 11

Photo 12

Automotive Branch: Seminar on CCC Exemption Policies

On December 14, SHFIA's Automotive Branch held a seminar on "Creating an Optimal Business Environment and Accelerating the Development of Foreign Enterprises – Interpretation of CCC Exemption Policies." This seminar invited Zhang Haifeng, Deputy Director of the Quality Division of the Pudong New Area Administration for Market Regulation, to give an in-depth interpretation of

China's CCC exemption policies, helping foreign enterprises better understand and follow relevant administrative measures. More than 30 business representatives from Porsche, Ferrari, GM, Bosch, Continental, Magna, etc. attended the seminar. (Phot 13)

Seminar on "Case Studies: Enterprise Intellectual Property Protection and Risk Prevention"

On December 20, SHFIA held a seminar on "Case Studies: Enterprise Intellectual Property Protection and Risk Prevention", inviting Judge Ling Song from the Shanghai Intellectual Property Court to explain typical cases from the perspective of judicial practice. More than 50 business representatives participated in the offline seminar. At the event, Judge Ling Song analyzed typical cases of copyright, trademark, patent and unfair competition disputes, summarized common problems faced by enterprises in the creation, protection and management of intellectual property rights, and put forward relevant suggestions. In the Q&A session, Ling Song joined his colleague Meng Xiaofei in answering questions from participating enterprises on topics such as common name of goods and corporate trade names, which led to heated exchanges. (Photo 14)





Photo 13 Photo 14

December Event Review:

	Time	Theme
Meetings	December 8	2023 3 rd Rotating Chair Meeting of the 9 th Board of Directors of SHFIA
	December 8	2 nd Meeting of the 9 th Board of Directors of SHFIA
	December 15	2023 Shanghai Joint Meeting of Municipal- and District-Level Foreign Investment Associations
МРІ	December 14	Macro-Policy Insights: Sino-US relations after the San Francisco Meeting between Chinese and US Leaders
Seminars	December 1	Policy Seminar on Data Resource Consolidation and Data Asset Valuation
Activities	December 8	FIEs Community@Lingang: Special Activity on Offshore Trade and Finance at Dishui Lake Annual Emerging Finance Conference
Branch Activities	December 5	Green & Low-Carbon Development Branch: Seminar on "Carbon Emissions Trading Policy"
	December 14	Automotive Branch: Seminar on CCC Exemption Policies

In December, SHFIA welcomed 14 new members. And throughout 2023, 108 new enterprises have joined the association.

Beijing Yazhan Exhibition Services Co., Ltd.

Founded in Hong Kong in 1978, Adsale is a vibrant and modern trading group in the Asia-Pacific region. Over the years, tens of millions of exhibitors, advertisers, buyers and end users have enjoyed Adsale's professional services before, during and after different exhibitions, and have taken advantage of Adsale's huge database of different industries to boost business development. The first company in Hong Kong to tap into the Chinese mainland exhibition industry, Adsale's exhibition service arm is now recognized by the industry as the most innovative and result-driven industry pioneer in Asia. Adsale holds nearly 20 exhibitions every year, attracting hundreds of thousands of Chinese and foreign trade visitors from more than 150 countries and regions around the world. The company boasts the capacity to fully meet the diverse needs of buyers and exhibitors from both home and abroad.

Zojirushi Shanghai Co., Ltd.

Founded in Osaka, Japan in 1918, Zojirushi Corporation celebrates its 105th anniversary in 2023. Zojirushi's key products include rice cookers, thermos bottles, and stainless-steel thermos flasks, which dominate and lead daily life in Japan. In the US, Europe, Taiwan, and Southeast Asia, the quality and functionality of Zojirushi's products have received high praise. Established in 2003 to provide Chinese consumers with quality life, Zojirushi Shanghai Co., Ltd. is committed to product promotion and is constantly exploring the Chinese market. It will work with all stakeholders to make everyday as joyful as possible.

Shanghai Kaka Toys Co., Ltd.

Founded in 2006, Shanghai Kaka Toys Co., Ltd. has now developed into a world-renowned highend toy enterprise integrating design and development, production and manufacturing, sales services, cultural creativity, education and research. The company adheres to the mission of "innovating for education and protecting health", insists on fusing advanced elements such as human-orientation, informatization, and automation into the field of educational products, and implements the philosophy of "sharing happiness globally". After years of hard-earned development, Kaka Toys focuses on integrating technology into the company, into products, and into every detail, adheres to system innovation, and combines management innovation with technological innovation to effectively promote sustainable development. Traveling along the road of innovation, Kaka Toys will leverage continuous efforts of various departments to effectively improve its products, management practices, economic results and comprehensive qualities. The company's products sell well in more than 100 countries across regions like North America, Europe, the Middle East, Southeast Asia, Australia, and East Asia, and have formed a marketing pattern that promotes both domestic and foreign trade and expands high-end markets. Kaka Toys has passed the IS09001 international quality certification system and the European Union CE certification.

dormakaba (Shanghai) Management Co., Ltd.

dormakaba is the result of the merger of two prestigious brands, Dorma and Kaba. As one of the top-three groups in the world in the field of door control and security solutions, dormakaba is present in more than 130 countries, with approximately 15,000 employees and numerous partners. In the field of intelligent high-security door control for buildings and rooms, dormakaba can provide customers with a wide range of offerings, including products, solutions and services, through a one-stop procurement platform. When people enter or leave a building or room, they

often use dormakaba products and solutions, from door solutions to high-security key systems, and from customized door control systems to flexible space solutions. For more than 150 years, dormakaba has been developing safe and reliable door control solutions for buildings and rooms, by insisting on innovation, customer centricity, and business excellence.

Pierre Fabre (Shanghai) Medical Technology Co., Ltd.

Pierre Fabre Pharmaceuticals China is a wholly-owned subsidiary of Pierre Fabre Group headquartered in southern France. It is a diverse company integrating cosmeceuticals, pharmaceuticals, and consumer health products. "From health to beauty" is the development philosophy of Pierre Fabre Group, which is France's fourth largest pharmaceutical group and the second largest private cosmetics company. Pierre Fabre, the founder of the group, devoted his whole life to his beloved plant research and development. Never married, he donated all his property to the Pierre Fabre Foundation upon his death in 2013. At present, the Pierre Fabre Foundation holds 86% of the group's shares, and the remaining 14% is held by employees and the company. Such an equity structure maximizes the independence of Pierre Fabre Group's operations as well as the public-service attributes of its sustainable development.

Deuchem (Shanghai) Chemical Co., Ltd.

Deuchem (Shanghai) Chemical Co., Ltd. is a wholly-owned subsidiary of Elementis in China, a global specialty chemicals company that improves performance through continuous innovation. Working with customers globally, Elementis provides innovative and leading technologies in sectors including personal care, coatings, energy and talc, and offers a variety of rheological additives and special additives in construction and industrial coatings, adhesives, sealants and inks. By working closely with its customers, Elementis develops innovative solutions for water-based, solvent-based and solvent-free systems to enhance the look, feel and stability of customers' products. Building on advanced technology, it meets customers' performance needs through rheological additives, wetting and dispersing agents, defoaming agents, waxes and smoothing agents, adhesion promoters and other functional additives. Elementis-owned brands such as BENTONE®, BENGEL®, RHEOLATE®, THIXATROL®, THIXCIN®, M-P-A®, DeuRheo, NALZIN®, Defom, Levelol, Levaslip, Adherant, DAPRO®, Disponer, NUOSPERSE® and Hypomer are all well-known worldwide. As product demand continues to escalate, Elementis will leverage its expertise in high-performance materials to continue to focus on improving customer product performance and introduce new technologies to its markets.

Cargotec Industries (China) Co., Ltd.

Founded on January 7, 2005, Cargotec Industries (China) Co., Ltd. is located in the Lingang Heavy Equipment Industrial Zone of Pudong New Area. It was invested and established in China by Cargotec of Sweden and is a wholly-owned enterprise of Cargotec. As Cargotec's assembly and technology center in Asia, the company covers an area of 50,000 square meters and has multiple assembly production lines to assemble and produce various types of equipment under the Kalmar brand, including empty container stackers, container reach stackers, low-speed on-site tractors, etc. Its business divisions include production, quality, product engineering, planning and warehousing, logistics, purchasing and supplier development, and personnel and finance. Cargotec Industries (China) Co., Ltd. has obtained ISO45001, ISO14001, ISO9001, and AEO certification, and strictly controls production quality in accordance with European standards such as EN1459, EN1551, and DIN45635. The core components required for the production of reach stackers and forklifts are fully imported parts. The annual capacity of its production lines is 300 reach stackers, 300 forklifts, and 1,000 on-site tractors. Since the establishment of the factory, the company has delivered more than 15,400 products. With the continuous improvement of assembly technology, advanced technology from the group's R&D center and stable and reliable

quality standards, the company's products are exported to various ports, yards and freight terminals around the world.

Ascend Performance Materials (Shanghai) Co., Ltd.

Ascend is a world-renowned integrated producer of nylon 66 resin and a premium global supplier of high-quality plastics, fibers and chemicals. Since Ascend established a sales company in Shanghai in 2009, it has been committed to providing customized products and applications to manufacturers in major industries in the Asia-Pacific region. Ascend creates high-performance materials and is committed to improving people's quality of life and lighting up a better tomorrow. As a world-renowned large-scale integrated manufacturer of nylon 66 product series, Ascend is headquartered in Houston, the US. It has 8 production bases in the US, Europe and China, producing high-quality plastics, fabrics, fibers and chemicals. The local business in Shanghai also successfully acquired an engineering plastics production base in Changshu in 2020, established an Asian R&D center in 2022, and built a new production base in Xuwei New District, Lianyungang to produce hexamethylenediamine and specialty chemicals to further expand global business layout. So far, the Lianyungang production base has begun to take shape, and key infrastructure such as foundations and storage tanks have been completed.

Goodyear Tire Management (Shanghai) Co., Ltd.

Goodyear Asia Pacific currently operates in all major geographies in the Asia-Pacific region, with business operations in 13 countries and distribution outlets in 11 other locations. Goodyear tires mainly serve two major markets, namely the replacement market and the original equipment market. Goodyear tires are widely used in high-end coupes, passenger cars, 4X4/SUVs, light trucks, trucks and buses, agricultural vehicles, off-the-road (OTR) vehicles and aviation vehicles.

Amazon Technical Service (Beijing) Co., Ltd.

Amazon Web Services (AWS) is the founder and leader of global cloud computing, providing more than 200 full-featured services covering computing, storage, network, database, data analysis, robots, machine learning and artificial intelligence, Internet of Things, mobile, security, hybrid cloud, virtual reality and augmented reality, and media, as well as application development, deployment and management. Operating in China since 2013, AWS is committed to long-term investment and development in the country – currently, China is the only country in the world besides the US that has three AWS regions. In September 2016, AWS China (Beijing) region operated by NWCD was officially put into commercial operation. In December 2017, AWS (Ningxia) region, also operated by NWCD, was officially launched. In April 2019, AWS Asia Pacific (Hong Kong) region was officially launched. And in October 2022, AWS launched a local expansion region in Taipei. AWS has also established an AI research institute in Shanghai, and Internet of Things laboratories in Shenzhen and Taipei. AWS already has thousands of partners in China, has supported more than 10,000 local start-ups, and has provided cloud computing-related skills training to more than 700,000 people. Two renewable energy projects supported by AWS in China, including a solar project in Shandong and a wind energy project in Jilin, have been officially launched into operation.

Shanghai Xianjin Zhi'an Environmental Protection Technology Co., Ltd.

Shanghai Xianjin Zhi'an Environmental Protection Technology Co., Ltd. focuses on environmental technology management consulting services and strives to provide solutions for corporate and government customers. The company provides governments at all levels and industrial parks with comprehensive solutions and technical support such as surveys and assessments of atmosphere, water, carbon, soil and regional environmental quality, environmental improvement plans, refined environmental management, and environmental risk prevention and control to promote environmental quality improvement and advance social and ecological civilization. It is committed to environmental consulting projects throughout the entire life cycle of enterprises, providing

comprehensive environmental services from the planning stage to the decommissioning stage, and upgrading to housekeeping services to help enterprises achieve legal compliance and green, sustainable development, including enterprise environmental impact assessment, environmental emergency plans, sewage discharge permits, completion acceptance, environmental protection equipment, demolition plans after enterprise relocation, soil and groundwater pollution investigation and other full life cycle environmental protection consulting services. Xianjin Zhi'an takes sustainable social development as its responsibility and development purpose.

Straumann (China) Investment Co., Ltd.

Founded in 1954, Straumann Group is headquartered in Basel, Switzerland. It has more than 10,400 employees worldwide and provides high-quality oral aesthetics products and services to patients in more than 100 countries and regions. Straumann launched the first commercial dental implant system in 1974 and gradually developed into a leader in the global oral medical device industry, with a complete industrial chain from implant surgery, restorative treatment, orthodontics, biomaterials and digital solutions.

Arup Engineering Consulting (Shanghai) Co., Ltd.

A core creative force behind many well-known projects around the world, Arup's business spans all areas of the built environment and different industries, with projects in more than 140 countries and regions. Arup's designers, engineers, architects, planners, consultants and technical experts work with clients to create high-quality, impactful and innovative projects. Since its establishment in 1946, Arup has been committed to creating social value with cutting-edge strategies and excellent technology. Today, the company combines its expertise in the built environment with emerging technologies, using its professional expertise, diverse thinking and independence to explore a safe, low-carbon, sustainable and resilient future that will benefit everyone and shape a better world. Arup established its East Asia regional headquarters in Hong Kong in 1976, and subsequently opened branches in Shenzhen, Shanghai, Beijing, Macau, Guangzhou and Taipei. Currently, it has more than 2,600 designers, engineers, architects and planners, and consulting talents across the country. And its project experience spans all areas of architecture, infrastructure, and urban design, planning, management, and consulting. Arup has benefited from China's construction process and at the same time achieved rapid progress of its own.



上海市外商投资协会 Shanghai Foreign Investment Association 地址 Address:上海市黄浦区淮海中路 138 号上海广场 29 楼 29F, Shanghai Plaza, No. 138 Middle Huaihai Rd, Huangpu District, Shanghai

微信公众号 WeChat: 上海市外商投资协会

联系人 Contact Person: 陈香绘

电话 Tel: 021 -62752995

邮箱 E - mail: chenxianghui@safi.org.cn